

彰化縣私立精誠高中英文領域公開觀議課教案

教學單元	Unit 5: How Do We Get to Big Ben?	授課教師	蘇信賢	
教學時間	109年12月10日 14:10-15:00	教學對象	212	
教學研究	教學理念	1、透過課文的講解與練習，讓學生習得該課必備文法與句型。 2、希望學生可以不要懼怕英文，並能在日常生活中運用所學。		
	教學目標	1、結合 Google Maps 與教師設計之問題，學生能找出從 A 地走到 B 地的路徑，並能用英文報路。 2、透過本課的文法學習，讓學生學會如何在真實生活中向他人報路。		
	教學方法	1、自然教學法。 2、文法翻譯法。		
	評量方式	紙筆測驗。		
教學活動	教學流程及內容設計		時間	
	Walk into the classroom, greet the students and ask how they are feeling today. 走進教室，跟學生打招呼，詢問他們今天好嗎。		3 分鐘	
	The students take out the handout and the teacher reviews the grammar "telling directions", and checks if they still remember the usage of "go straight, go along, turn right," and so on. 學生拿出講義，老師複習本課報路的文法，並看看學生是否還記得昨天所說的「直走、沿著走、右轉」等的用法。		2 分鐘	黑板、講義
	The teacher finishes the grammar part on the handout, and tells them what they have to finish later. 完成講義上的文法說明，接著告訴他們接下來要做		10 分鐘	

<p>些什麼事。</p>	<p>The students are grouped in three, and they have to finish the worksheet with the aid of Google Maps. The teacher asks the students if they have used Google Maps. Make sure they know how to set the starting place and the destination, and get the possible route. Then, they have to write down one possible route on their worksheet. They can write the road names in Mandarin, but they can only write the “go straight, turn right...” in English.</p> <p>The students are asked to hand in the worksheet when the bell rings, and the answers will be graded as one of their scores.</p> <p>學生分為三人一組，必須透過 Google Maps 來完成學習單。老師詢問學生是否有使用過該軟體。並確認學生知道該如何設定起點與終點，並找出可能的路徑。確認好路徑後，學生必須將可能的一條路徑寫在學習單中。他們可以寫中文的路名，但報路的說法僅能使用英文。</p> <p>學生必須於鐘響時繳交學習單，並會當成他們的一個平時成績。</p>	<p>5 分鐘</p>	<p>電腦、學習單</p>
	<p>The students start working on the worksheet, and the teacher looks around to see if everyone is concentrating on this activity.</p> <p>學生開始完成學習單，老師四周巡視是否大家是否皆專注在本活動上。</p>	<p>28 分鐘</p>	<p>電腦、學習單</p>
	<p>When the class is about to finish, the teacher announces that it’s almost time for them to hand in the worksheet, and ask them to write down the group member’s names.</p> <p>差不多要下課時，老師提醒大家差不多時間要交學習單了，並要他們記得寫下小組成員的名字。</p>	<p>1 分鐘</p>	

	The teacher assigns today' s homework. 老師指派今天的回家作業。 Class dismisses. 下課。	1 分鐘	黑板
	參考資料		